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شبکه قاچاق برای دختران ایرانی یا شبکه مدیریت ضعیف؟
امیرحســین ناصری: تبعات پناهندگی و مهاجرت دو دختــر وزنه بردار ایرانی که 
به تازگی به آلمان رفته اند، همچنان ادامه دارد. هفته گذشــته یکتا جمالی، دختر 
جوان و تاریخ ســاز وزنه برداری زنان ایران که تنها مدال این رشــته را برای ورزش 
زنان در رقابت های بین المللی به دست آورده، از یونان، محل برگزاری رقابت های 
وزنه برداری تیم ملی ایران، گریخت و به آلمان رفت. گرچه ابتدا شایعه شد که او 
گم شــده ولی اندکی بعد مشخص شد جمالی از آتن به آلمان رفته و درخواست 
پناهندگی کرده اســت. فــردای همان روز، پریســا جهانفکریان، دیگــر وزنه بردار 
تاریخ ســاز ایران که او هم موفق به کسب سهمیه تاریخی المپیک برای این رشته 
شــده بود، خبر داد که به آلمان مهاجرت کرده و قرار اســت در ادامه مسیر تغییر 
تابعیت دهد و اگر بتواند برای این کشــور وزنه بزند. این دو خبر در شرایطی منتشر 
شــد که علی مرادی، رئیس فدراســیون وزنه برداری، برخلاف بازگشــت اعضای 
اعزامــی به یونان، چند روز اضافه تــر در آتن ماند به این امید کــه یکتا جمالی را 
پیــدا کنــد و او را به تهران برگرداند؛ امری که مشــخصا توفیقی در آن نداشــت. 

بعد از گذشــت چند روز از آن اتفاق، حالا علی مرادی، رئیس جنجالی فدراسیون 
وزنه برداری که بحث رفت و برگشــتش به میز ریاســت این فدراسیون سروصدای 
زیادی به پا کرد و این روزها هم درگیر مســئله بازنشســته بودن یا بازنشسته نبودن 
اســت، درباره پناهندگــی و مهاجرت این دو دختر وزنه بــردار در جمع خبرنگاران 
صحبت کرده و گفته اســت: »این موارد برای دنیای ورزش اجتناب ناپذیر است. در 
همین المپیک قبلی یکی از دختران کشــورهای بلوک شرق به کشور دیگری رفت. 
ورزش در همه جای دنیا فراز و نشیب دارد و باید بررسی کنیم تا جلوی این اتفاقات 
را بگیریم. باید انگیزه بیشــتری به ورزشــکاران بدهیم. اگر قرار باشد فردی با تمام 
خودخواهی خاســتگاه را زیر ســؤال ببرد، از ارزش اخلاقی به دور است؛ حالا چه 
بخواهد پناهنده شــود، چه مهاجرت کند. این نفرات بایــد کمی توجه کنند و دید 
گســترده تری در مسائل داشته باشــند. وزنه برداری بانوان یک ورزش جدید است 
که در ســه سال و نیم گذشــته به اندازه ۵۰ ســال کار در این رشته صورت گرفته 
اســت. برخی کشورها که این نفرات در آنها پناهنده شده اند هنوز نتوانسته اند یک 

مدال خوب بگیرند«. حالا که دو دختر مستعد ورزش ایران مهاجرت کرده اند، تازه 
علی مرادی به یادش افتاده که باید از ورزشکان، به ویژه دختران ورزشکار حمایت 
شــود: »ورزشــکاران ما که مدال خوب گرفتند باید حمایت شوند. کلاس آموزشی 
بیشــتری هم می گذاریم، اردوها را منســجم تر می کنیم و نشســتی با نایب رئیس 
بانوان خواهیم داشــت تا بانوان شرایط بهتری داشته باشند«. مسئله ولی داستان 
نوشــدارویی اســت که بعد از مرگ سهراب رســیده است. ســؤالی که مرادی و 
مرادی ها باید از خودشــان بپرسند این است که اگر فرمول را در جیب داشتند، چرا 
تا به الان از آن اســتفاده نکرده اند؟ او بحث توبیخ خــودش در این پرونده را هم 
با زیرکی بدون پاســخ می گذارد و می گوید: »این بحث حاشیه ای است و دخترانی 
که در تیم ملی هســتند، همه خانواده ما محسوب می شوند. این نفرات اگر نیاز به 
تذکر دارند تذکر می دهیم و اگر نیاز به تشــویق دارند، تشویق می کنیم. این مسائل 
درون خانوادگی اســت. پدر خانواده اگر تذکر ندهد، وظایفش را انجام نداده است. 
سایر بحث ها حاشیه ای است. تیم هایی را اعزام کردیم که حتی نفراتشان بالای ۲۰ 

سفر به آمریکا داشتند؛ این افراد رفتند و بدون تنش بازگشتند. هرچه تلاش کنید باز 
فردی بخواهد کار دلش را انجام بدهد، بالاخره می رود«. بخش مهم صحبت های 
علی مرادی مربوط به جایی است که می گوید یکتا جمالی با یک شبکه شبه قاچاق 
بــرای فرار هماهنگ کرده بود: »اینکه یک نفر شــب بخوابد و صبح زود ســاعت 
هشــت به بهانه تماس با خانواده اش ناپدید شود، اتفاقی برنامه ریزی شده است. 
این مســائل سازماندهی شــده بود و بدون برنامه ریزی نمی شود چنین اتفاقاتی را 
عملی کرد. احساســم این است که یک شبکه قاچاق انسان این مسائل را مدیریت 
می کند. نمی شــود غیر از این فکر کرد مگر اینکه ساده لوح باشید. امکان ندارد یک 
جوان ۱۷ســاله شــب بخوابد و صبح یک تصمیم دیگر بگیرد«. شاید ادعای علی 
مرادی درســت باشــد ولی آنهایی که دلایل یکتا جمالی را برای مهاجرت از ایران 
خوانده اند، به خوبی می دانند آنها قربانی شــبکه ضعیف مدیریت ورزشی در ایران 
شــده اند و این مســئله مهم تر از برنامه ریزی آنها با شبکه ای شبه قاچاق )با فرض 

درست پنداشتن ادعای رئیس( است.
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پس عادل کو؟
پیمان جبلی می گوید کار فردوسی پور با امضای طلایی او  حل نمی شود

دوری عادل فردوسی پور از شبکه سه سیما، »کهنه« نمی شود. 
با وجود آنکه چندین ســال اســت مدیریت جدید این شــبکه، با 
اســتناد به عبارت هایی ماننــد »مدار« و »خــارج از مدار« تلاش 
کرده قطع همکاری با عادل فردوســی پور و برچیدن بساط برنامه 
محبــوب »9۰« را توجیه کند، عملا چنین نشــده و موج انتقادات 
از برنامه ریزی و عملکرد صداوســیما بلندتر شده است. مسئولان 
جدید شبکه ســه، خاصه علی فروغی، مدیر این شبکه، از همان 
روزی کــه زمام امور را به دســت گرفتند، شمشــیر را برای عادل 
و 9۰ از رو بســتند و نهایتــا هم مقدمات قطع همــکاری با او را 
فراهم کردند. در یک »خودزنی« تاریخی، ســیما بخش زیادی از 
مخاطبانش را از دست داد و نتوانست برنامه ای در حدواندازه 9۰ 
روی آنتن ببرد. با وجود انتقادها از کیفیت پایین برنامه جایگزین و 
خامی مجری جدید، خواســت مردم برای بازگشت عادل به قاب 
ســیما مورد توجه قرار نگرفت تا مشخص شود شعارهای جدید 
مســئولان تلویزیون مبنی بر رسیدگی به خواست و دغدغه مردم، 
در حد همان »شعار« باقی مانده و قرار نیست عملی شود. عادل 
هم بعد از جدایی از شــبکه سه، همکاری اش با صداوسیما را در 
قالــب برنامه ای که ماهیتش پرداختن به فوتبال خارجی اســت، 
ادامه داده ولی از آن زمان به بعد، نه تصویر کاملی از او منتشــر 
شده، نه جایی مجری گری کرده و نه گزارش فوتبالی به او رسیده 
است. درباره این موارد، شــایعات فراوان است که مهم ترین آنها 

به داســتان ممنوع التصویری و ممنوع الکاری او در حوزه فوتبال 
داخلی در صداوســیما مربوط می شــود؛ اما مسئولان شبکه سه 
می گویند عادل خودش تصمیم گرفته گزارش نکند، وگرنه منعی 
بــرای این کارش وجود ندارد. مخالفان آنها چنین موضوعی را رد 
کــرده و می گویند هر روز عرصه بــر محبوب ترین چهره تلویزیون 
در دهه گذشته تنگ تر می شود. اشاره آنها به مجوزنگرفتن برنامه 
عادل فردوسی پور بر بستر اینترنت بود؛ برنامه ای که نیاز به گرفتن 
مجوز از »ساترا«، سازمانی که مستقیم زیر نظر صداوسیما فعالیت 
می کند، داشت. ساترا مجوز را برای عادل صادر نکرد تا مشخص 
شــود بودن عادل حتــی در فضــای اینترنت هم بــرای عده ای 

خطرناک است.
با تغییرات صورت گرفته در ریاست صداوسیما و آمدن پیمان 
جبلی، انتظار می رفــت رویکرد صداوســیما در قبال چهره های 
مشهور و به طور ویژه عادل فردوسی پور تغییر کند. این موضوعی 
بود که جبلی چندین بار به آن اشــاره کرد و گفت که از نظر »ما« 
عادل منعی برای بازگشــت ندارد. موضوع مبهــم اما این کلمه 
»ما« اســت؛ چون برخلاف وعده یادشده، مســیر بازگشت عادل 
فردوســی پور هموار که نشــده هیچ، بلکه به نظر می رسد درگیر 
پیچیدگی های بیشــتری هم شــده اســت. این مــورد را می توان 
در تحولات جدید صداوســیما دید. درحالی که مدیران بســیاری 
از شــبکه های تلویزیونی تغییر کرده، علی فروغی، مدیر شــبکه 

اخـبـار  بـرگـزیـده

تیم ملی فوتبال جوانان با امارات 
قرقیزستان و برونئی هم گروه شد

بعــد از انجام قرعه کشــی مســابقات مقدماتــی قهرمانی 
آســیا در ســال ۲۰۲۳ در رده نوجوانان، قرعه کشی رده جوانان 
نیز دیــروز به صــورت آنلاین و در مقــر کنفدراســیون فوتبال 
آســیا )AFC( در مالزی برگزار شد. بر اســاس  این، تیم جوانان 
ایــران در گروه J این مســابقات با تیم های امارات، قرقیزســتان 
 و برونئی هم گروه اســت. میزبانی مســابقات این گروه بر عهده 

قرقیزستان است.
گروه بندی کلی این مسابقات به شرح زیر است:

گروه A: عربســتان ســعودی )میزبان(، چین، میانمار، مالدیو و 
ازبکستان

گروه B: قطر، بحرین )میزبان(، بنگلادش، نپال و بوتان
گروه C: ژاپن، یمن، فلسطین، لائوس )میزبان( و گوام

گروه D: اردن )میزبان(، چین تایپه، ســوریه، ترکمنستان و جزایر 
ماریانای شمالی

گروه E: کره جنوبی، مالزی، مغولستان )میزبان( و سریلانکا
گروه F: اندونزی )میزبان(، ویتنام، هنگ کنگ و تیمور شرقی

گروه G: تایلند، عمان )میزبان(، فیلیپین، افغانستان
گروه H: استرالیا، عراق )میزبان(، هندوستان و کویت

گروه I: تاجیکستان )میزبان(، کامبوج، لبنان و سنگاپور
گروه J: امارات، ایران، قرقیزستان )میزبان( و برونئی دارالسلام

این مسابقات ۱9 تا ۲۷ شهریور سال جاری برگزار خواهد شد 
و قرار اســت مرحله نهایی این مسابقات در سال ۲۰۲۳ میلادی 
به میزبانی ازبکســتان برگزار شود. ۱۰ تیم برتر گروه ها به همراه 
پنج تیم دوم که بهترین عملکرد را در دور گروهی این مسابقات 
داشــته باشند، به همراه ازبکستان میزبان، ۱۶ تیم حاضر در دور 

نهایی را تشکیل خواهند داد.

میزبانی ایران از مسابقات والیبال 
ساحلی آسیا پس از  ۱۶ سال

فدراســیون والیبال ایران میزبانی دو مســابقه ســاحلی در 
ســال ۲۰۲۲ را به دســت آورد. به گزارش ایســنا، کنفدراسیون 
والیبال آســیا با میزبانی ایران در دو رویداد مهم ســاحلی سال 
۲۰۲۲ موافقت کرد. فدراســیون والیبال ایران در رقابتی نزدیک 
با قطری ها میزبانی مســابقات والیبال ساحلی قهرمانی مردان 
۲۰۲۲ آســیا و تور مســتر مردان قاره  کهن را به دســت آورد. بر 
 اســاس پیشــنهاد ایران و موافقت کنفدراســیون والیبال آسیا، 
مســابقات والیبال ساحلی مستر مردان آسیا از ۱۶ تا ۲۰ آبان به 

میزبانی بندرعباس برگزار خواهد شد. 
همچنین مســابقات والیبال ســاحلی قهرمانی مردان آسیا 
سال ۲۰۲۲ نیز از ۲۳ تا ۲۷ آبان در بندرعباس پیگیری می شود. 
ایران بعد از ۱۶ ســال دوباره میزبان این مســابقات شده است. 
جزیره کیش در سال ۲۰۰۶ میزبان قهرمانی مردان آسیا در رشته 

والیبال ساحلی بود.

سـازمـان آگهـی هـای روزنـامه شـرق
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ســه، همان فردی کــه عــادل فردوســی پور را از تلویزیون کنار 
زده، در ســمت خودش باقی مانده اســت. علاقه مندان به عادل 
فردوسی پور این موضوع را دلیل روشنی برای تداوم لجاجت سیما 
با عادل می دانند. از طرفی، شواهد امر نشان می دهد تا زمانی که 
علی فروغی در رأس کار باشــد، عادل علاقه ای به بازگشت ندارد. 
همین اختلاف نظر و سلیقه باعث شده ادعای اخیر پیمان جبلی 

مبنی بر استفاده از تمامی »ظرفیت ها«، اسیر شعارزدگی شود.
جبلــی اتفاقا این موضوع را روز گذشــته به طور ملموس تری 
حس کرد. او که به دانشــگاه شــریف رفته بود تا با دانشــجویان 
این دانشــگاه درباره رســیدن به راه حلی برای مشکلات تلویزیون 
و بازگردانــدن مخاطب صحبت کند، در بدو ورود شــوکه شــد. 
دانشــجویان زیــادی با ســردادن شــعار و تشــویق کردن عادل 
فردوسی پور، طعنه و کنایه مشخصی به رئیس صداوسیما زدند. 
عده ای از آنها حتی با در دست داشتن پلاکاردهایی به حمایت از 
عادل فردوسی پور پرداختند. یکی از این دست نوشته ها که رویش 
نوشته شــده بود »پس عادل کو؟« اشــاره ای مستقیم به ادعای 
جبلی داشــت که گفته بود درها برای بازگشــت فردوسی پور به 
تلویزیون باز اســت. هرچند این موضوع تنها اتفاق رخ داده درباره 
درخواست از رئیس برای تعیین وضعیت فردوسی پور نبود؛ چون 
در بین صحبت  ها و انتقادهای دانشــجویان با رئیس صداوسیما، 
به وضوح به وضعیت عادل اشاره شد. یکی از دانشجویان با اشاره 
به همین مورد خطاب به پیمان جبلی گفت: »در چند ســال اخیر 
مواردی دیده ایم که رســانه ملی رسانه همه نیست. قدرت هایی 
که مدار را به شکلی ترسیم می کنند که عادل فردوسی پور از مدار 
خارج می شــود. صداوســیما حتی نمی تواند فرزندان خود را که 
در آن بزرگ شــده اند برگرداند؛ فردوسی پور، حیاتی، طهماسب و 

عطاران از اینها هستند«.
عادل فردوسی پور، دانشجوی ســابق دانشگاه شریف و استاد 
فعلــی این دانشــگاه اســت و طبیعی بود که درخواســت برای 
بازگشت او در این دیدار رو به فزونی برود. صحبت از عادل، چنان 

زیاد شــد که پیمان جبلی مجبور شد در بخشی از سخنرانی اش، 
رســما به داســتان عادل اشــاره کند. جبلی گفت عادل در زمان 
مدیریــت او از صداوســیما نرفتــه و اگر خودش حضور داشــت 
قطعا مانع از این اتفاق می شــد. با این حال، جبلی صحبت های 
دیگری هم مطرح کرده که نشــان می دهد پرونده بازگشت عادل 
فردوسی پور به رئیس صداوسیما برنمی گردد. »موضوع عادل در 
زمــان من اتقاق نیفتاد. اگر من بودم همه تلاشــم را می کردم که 
نرود و از ظرفیتش اســتفاده شود. من میراث دار وضعیتی هستم. 
همه فکر می کنند با امضای طلایی من کاری درســت می شــود، 
اما این مســئله دوطرفه اســت. آن فرد هم باید بخواهد و قواعد 
بازی تیمی را بداند. او اصول کاری خودش را دارد. خودم با آقای 
فردوســی پور صحبت کردم. تلاش می کنم سرمایه ای را از دست 
ندهیم. مسئله دوطرفه است. آنتن وقتی در اختیار هنرمند است 
نباید فکر کند که چه اتفاقی افتاده. یک سلبریتی برای یک برنامه 
چندصــد میلیارد می گیرد. اگر ندهیم مــی رود. مدیریت چهره ها 

حساسیت دارد. مسئله فقط فردوسی پور نیست«.
اینکه جبلی می گوید اشــتباه است که تصور شود با امضای 
طلایی من همه چیز درست می شود، پیام زیادی در دلش دارد؛ 
مشخص است که او با زبان بی زبانی می گوید مسئله عادل فراتر 
از یک اتفاق ســاده و اختلاف نظر اســت که بشود با یک دستور 
آن را حل کرد. این همان مبحثی اســت کــه پیش تر راه افتاده 
و عنوان شــده که نه یک فرد بلکه یک »جریان« علیه بازگشت 
عادل فردوســی پور اســت. جبلی البته آن بخش از انتقادها را 
که علی فروغی، مدیر شــبکه ســه، تعمدا از کار برکنار نشــده، 
نمی پذیرد و می گوید: »مدیر شــبکه ســه، پنج، سلامت و چند 
شبکه دیگر تغییر نکردند. ملاک  ما برای نصب و عزل یک مدیر 
فقط یک مسئله خاص مانند فردوسی پور نیست. ما عقد اخوت 
با هیچ مدیری نبسته ایم و همه حتی خود من در معرض تغییر 
قرار داریم. به همین مدیران  جدید هم گفته ام که کارهایشــان 

باید در راستای تحول باشد«.


